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 Alakítsd szívünket a te szent Szíved szerint! 

Mindennapi imádság 
Jézus Szívéhez
Jézus Szentséges Szíve, a mai napon Tebenned, a 
Te kegyelmedben akarok élni, benne megmaradni, 
akármi történik is. Tarts távol a bűntől, és erősítsd 
akaratomat, hogy ügyelni tudjak érzékeimre, 
képzeletemre és szívemre.

Segíts, hogy megszabaduljak bűnre vezető 
hibáimtól. Kérlek, add meg ezt nekem a 
Szeplőtelen Szűzanya által. Ámen.

  
A Teremtés hetét
   ünnepeltük

Plébániai hírek:
   Fejlesztések
   templomunkban

Mária hívott
   - nagyinterjú
   sekrestyésünkkel,
   Magyar Gabriellával

A BAROSS GÁBOR-TELEPI JÉZUS SZÍVE 
EGYHÁZKÖZSÉG HIVATALOS LAPJA 

4. ÉVFOLYAM 2. SZÁM

JÉZUS SZÍVE

Karácsony ünnepe, nekünk keresztényeknek, mindig Jézus 
Krisztus, Üdvözítőnk és Megváltónk születését jelenti. Mé-
lyebbre tekintve azt ünnepeljük, hogy az Isten emberré lett, 
teológiai nyelven: megtestesült. Még mélyebben pedig, eljött 
közénk, hogy megmentsen és életet adjon nekünk. Mindig fáj, 
amikor a világ ezt az ünnepet különféle képekkel összezavar-
ja vagy a valódi tartalmát meghamisítja. Erre a legjobb példa 
a média: meseszerű télapó történetként tálalja a karácsonyi 
eseményeket, vagy ami még ennél is rosszabb, gengszter fi l-
met készít, humoros jelenetekkel.

A karácsony, amit mi ünneplünk, valóságos történet, nem 
csak az emberek története, hanem az Istené is. Ő nagyon ko-
molyan készült, mert tudta, hogy az ember megváltásra, se-
gítségre szorul. Azzal, hogy részévé vált a világnak, az időnek, 
a történelemnek és az emberiségnek igenis üzenni akart ne-
künk. Ennek az üzenetnek a lényege, hogy Ő, a szeretetet va-
lóban komolyan gondolja, a legrövidebb utat választotta: em-
berré lett, és ezzel meglepte, de egyben meg is ajándékozta a 
világot.

Két olyan gondolat húzódik meg a háttérben, ami nem ke-
rülheti el fi gyelmünket. Az egyik, hogy gyermekként lép a vi-
lágba, a legegyszerűbb körülmények között. Az emberi életet 
teljességében vállalja: a fogantatástól a születésen keresztül 
a halálig. Különleges módon, de ezzel feltárja az emberi élet 
valódi szépségét és értékét. A másik, hogy megtestesülésével 
elköteleződött az ember mint teremtménye mellet, és talán ez 
a legnagyobb kegyelem és a legnagyobb remény is. Ki az em-
ber, hogy így törődsz vele? Hogy tudsz így fi gyelni ránk?

Ezeknek a fényében tehát a karácsony az ember méltóságá-
ról szól! Ezért nem mindegy, hogy hogyan készülünk, és hogy 
hogyan ünnepeljük, mert ha nem a maga igazságában és való-
diságában, az ismert karácsonyi történet tükrében, akkor nem 
csak az ünnepet tesszük tönkre, hanem az ember méltósága 
is sérül, és vele együtt minden, ami az emberhez kapcsolódik.

Én azt kívánom mindenkinek, hogy legyen ideje felkészülni, a 
mai rohanó és zűrzavaros világ ellenére is az ünnepre. Tudjon 
elmélkedni és elgondolkodni az Isten dolgain, ahogy azt Názá-
retben Szűz Mária tette. De legjobban arra vágyom, hogy min-
denki megértse és rácsodálkozzon emberi méltóságára, amire 
ilyenkor karácsony fénye különlegesen is rávilágít.

Amikor Szenteste összegyűlik a család, és együtt imádkoznak 
és énekelnek, akkor az ajándékozás és az ölelésen keresztül ta-
pasztalják meg, hogy mennyire fontosak egymásnak, és hogy 
milyen jó, hogy vannak egymásnak. És ha netalán rátéved sze-
mük a fa alatt lévő betlehemre, akkor érezzék, hogy ugyanaz a 
szeretet van a szívükben és életükben, minta abban a jászol-
ban lévő Gyermeknek a szívében, aki egykor valóságosan eljött 
közénk!

Áldott és békés karácsonyt kívánok:  
   

    Zsolt atya

Karácsonyra készülünk…



„Hol laksz?" - Jn 1,38
Teremtés hete 
Idén ősszel is megünnepeltük egyházközségünkben a 
teremtést hetét, amit minden évben Assisi Szent Ferenc 
ünnepéhez kapcsolódva szeptember végén tartunk. Eb-
ben az évben a „Hol laksz?” szentírási idézetet választot-
ták a Teremtés ünnepére mottónak, a hét témája pedig 
Isten oikoszának megújítása volt. A Teremtésvédelmi 
kör idén is sokrétű programmal készült, amibe minden 
korosztály be tudott kapcsolódni.  

A hetet hálaadó szentmisével kezdtük, a hétköznapok 
alatt pedig Hervai Anita küldött napi elmélkedéshez 
háttéranyagot, ami segített körbejárni az otthon té-
máját, illetve egy-egy elmélkedéshez kapcsolódóan jó-
gyakorlatokat, praktikus ötleteket is tartalmazott Anita 
levele. Kőhalmi Attila szervezésében kerékpáros kilo-
métergyűjtő versenyt tartottunk, amihez kilencen csat-
lakoztak plébániánkról, akik összesen 511 kilométert 
tekertek ezen a héten. Ezzel több, mint 200 kg CO2-tól 
kímélték meg a világot, ha úgy vesszük, hogy ezt a tá-
vot autózás helyett tették meg kerékpáron! Kérésünkre 
ezen a héten a cserkészek is csatlakoztak az ünnephez, 
és beépítették az őrsgyűlések tematikájába a Teremtés 
Hetének idei témáját.

Péntek este megnéztük David Attenborough tavaly ké-
szült Egy élet a bolygónkon című fi lmjét, mely nagy-
ban különbözik a korábbiaktól. Attenborough, aki egész 
életét a világ megismerésével töltötte, most arról for-
gatott, hogy mennyire ijesztő módon változott meg a 
Föld csupán az ő élete alatt: hogyan nőtt az emberek 
lélekszáma, és ezzel párhuzamosan hogyan csökkent 
az érintetlen vadon. A legmegdöbbentőbb megállapí-
tása nem is az, hogy bajban van a Föld, hanem hogy 
mi vagyunk igazán bajban, amit a természet túl fog 
élni. Mindannyian érezzük és tapasztaljuk ezt a válto-
zást, és fontos kérdés, hogy mit kezdünk vele. Szeret-
nénk tenni Földünkért, és ebben segítségünkre volt 
David Attenborough, aki gondolataival végig vezetett 
minket. A közös fi lmnézés után megosztottuk egymás-
sal, hogyan hatottak ránk a látottak, hallottak, kiben 
milyen gondolat ébredt. Talán nehéz hirtelen válto-
zást elérni, de fontos, hogy kezdjünk róla gondolkodni. 
Szombaton az FCSM egyik szennyvíztisztító telepét lá-
togattuk meg, amely úti cél elsőre sokunk számára 
meghökkentőnek tűnt ugyan, de a résztvevők közül (ezt 

biztosan állíthatom) senki nem bánta meg, hogy csat-
lakozott a barossi látogató-különítményhez. Jól szerve-
zett, gördülékeny regisztráció, rugalmas csoportba ren-
deződés után el is indultunk a felfedezőútra.

Inkább emlékezetes, mint ijesztő volt a ZSÍRSZÖRNYEK-
KEL való találkozásunk - de erről még később… Túrave-
zetőnk sokkoló adatokkal taglózott le (pl. a főváros NAPI 
szennyvízhozama akár a 200.000 köbmétert is elérheti!!!), 
végigvezetett a szennyvízkezelés állomásain: nehéz-
anyag leválasztás, rácsos-szűrés, ülepítés. Egészen kö-
zelről nézhettük meg a légifotókról ismerős kerek "mű-
tavakat", ahol további ülepítés, szűrés zajlik. Óriási él-
mény volt a biológiai tisztító üvegházak működése: itt 
másodpercenként 1 köbméter(!) szennyvizet áramoltat-
nak át egy banán-, datolya és egyéb trópusi növények 
gyökérzónájában kialakított labirintusban. A gyökereken 
és az iszapban megtelepedő több mint 30.000 féle (!) 
organizmus vegyszermentesen tisztítja meg a szennyvi-
zet, míg végül a Duna vízénél TISZTÁBB vizet vezet vissza 
a rendszer a folyóba. A leszűrt szerves anyagokkal teli 
iszapot pedig felfűtik 37 °C-ra, a beinduló rothadás pedig 
biogázt fejleszt. A keletkező gázzal áramot termelnek, 
így a telep 90%-ban energia-független a külvilágtól.

Bőven hallottunk még a csatornatisztítás kihívásairól, 
ezen belül főként arról, hogy a zsíros, olajos szennyező-
dés a csatornarendszerbe jutva milyen nehezen takarít-
ható dugókat okoz. A másik nagy "ellenfél" a nedves tör-
lőkendők hada - ezek ugyanis a feliratukkal ellentétben 
NEM BOMLANAK LE, legalábbis a csatornarendszerben 
megtett útjuk során biztos nem, viszont a "zsírszörnyek-
kel" együttműködve a hibaelhárítások legtöbb okát ők 
adják. Érdekes, tanulságos út volt, és egy életre megje-
gyeztük: zsírt, olajat, nedves törlőkendőt - a saját érde-
künkben(!!!) - SOHA!

Vasárnap Feltser János vezetésével a közvetlen környe-
zetünket, a Duna-partot fedeztük fel új nézőpontból. Já-
nos alapos felkészülésének hála sok mindent megtud-
hattunk a Nagytétényi Kastélyról, a régi gumigyárról, az 
ókori Campona katonai táborhelyről, de mesélt nekünk 
a Kis-Háros-szigetről, a Hárosi-öböl régi jacht kikötőjé-
ről, a rejtélyes Háros-szigeti kolostorromról, az itt élő 
szürke gémekről, melyekből több példányt is láttunk 
utunk során. A Teremtés hetének lezárásaként közös ró-
zsafüzért mondtunk a teremtett világ megmentéséért.
Teremtésvédelmi kör nevében
              Hervai Anita, Müller Eszter és Kristofi cs Károly

KÖZÖSSÉGEINK



RENDSZERES PROGRAMJAINK 2021/2022
HÉTFŐ

Elsőáldozóknak hittan hetente 16:30-17:30 Zsolt atya iroda@barosstemplom.hu

Szent Bernát bibliakör minden második hétfőn, 
18:45-19:45

Sisak Andrásné és
Szijjártó Jenő

asisak@freemail.hu, 
szijjartojeno@gmail.com

KEDD

Imaóra kéthetente, 19:00-20:30 Bayer Róbert bayerrobi@gmail.com

Szent Család gitáros énekpróba hetente 20:00-21:30 Godányi Zoltán zoltangodanyi@t-online.hu

Férfi klub minden hónap első 
keddjén 20:00-21:30 Zsolt atya iroda@barosstemplom.hu

Anyatorna hetente 20:00-21:00 Kohutné 
Komáromi Csenge csenge.komaromi@gmail.com 

CSÜTÖRTÖK
Babaház hetente 9:30 - 11:30 Feltserné Bernáth 

Mária (Manó) manobernath@gmail.com

Bérmálkozóknak hittan hetente 18:45-20:00 Zsolt atya iroda@barosstemplom.hu 

PÉNTEK
Páros Péntek minden második héten, 

20:00-21:30 Varga Márton martonvarga@gmail.com

Filmklub minden hónap harmadik 
péntekén, 20:00-22:00

Baksay Gergely és 
Szauer Kristóf

pcgery@gmail.com, 
szauerkristof@gmail.com

SZOMBAT Rózsafüzér imacsoport hetente 17:25 - 18:00 Godányi Kriszti kriszti.godanyi@gmail.com 

VASÁRNAP Plébániai Ifjúsági Közösség minden hónap első 
vasárnapján, 19:00-20:00

Hervai Pál és 
Meyer Réka

hervaipal@gmail.com, 
meyereka@gmail.com

Teremtés védelmi kör:                                       kb. havonta egyszer, előre meghirdetett időpontokban

Idén egész Magyarország, főként Budapest, a plébániánk és 
mi, cserkészek is egy hatalmas áldással kezdhettük meg a 
szeptembert. Abban a megtiszteltetésben lehetett részünk, 
hogy az előre jelentkező őrsök (Áfonya, Kakaóbab, Lajhár) 
cserkészként önkénteskedhettek a Nemzetközi Eucharisztikus 
Kongresszuson.
Talán nem is tudatosult bennünk akkor, de a legmegtiszte-
lőbb feladatkört bízták ránk, az ünnep csúcspontjánál, a szen-
táldozásnál segíthettünk többek között. Életre szóló élmény 
volt, hogy egy nagyon jól szervezett programban kitüntetett 
feladatkört láthatunk el, és szívemből remélem, hogy a részt-
vevők (például az őrsöm tagjai) majd örömmel mesélik el uno-
káinak, hogy láthatták a pápát és csodálatos szolgálatot tel-
jesíthettek.

A hatodik cserkésztörvény: A cserkész szereti a természetet, jó 
az állatokhoz és kíméli a növényeket.
Immár a negyedik éve szeptember utolsó, október első napja-
iban a Teremtés hetéhez kapcsolódva különleges tematikával 
a teremtéssel igyekszünk foglalkozni. Előző években például 
fát ültettünk, beleástuk magunkat a szelektív hulladékgyűjtés 
rejtelmeibe, és arról beszélgettünk, hogyan tudunk a lehető 
legkevesebb hulladékot felhalmozni. Idén a saját őrsömmel az 
otthonunkat vettük lelki szemeink elé. Hogyan lesz otthonos 
a hely, ahol élünk? Milyen erényekre van szükség, hogy a mel-
lettünk élők is boldogok legyenek? A Teremtésvédelmi körtől 
kapott idei feladatbank Isten Országáról szólt, ami közöttünk 
és otthonainkban jön el, ha Szerinte élünk. Különböző korosz-
tályok más-más feladatok közül választhattak, voltak interak-
tív és gondolkodós egyéni feladatok is.

Nagyon hálásak vagyunk, hiszen mindez nem valósult volna 
meg, ha a plébániai Teremtésvédelmi kör nem készít számunk-
ra feladatbankot és ötlettárat. Remélem, hogy a Teremtés he-
tének megünneplése valódi hagyománnyá válik a cserkészet-
ben is.

Meyer Réka Margit, cspk, Áfonya őv, Öldu rpk.
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Szerinted miből van egy plébániának pénze fűtésre, világításra, 
hangosításra, ostyára, virágra, programokra, munkatársakra? 
Mit gondolsz arról, hogy az Egyháznak a te pénzedre, 
adományodra is szüksége van? 
Hallottál már az Egyházi hozzájárulásról? 

EGYHÁZI 
HOZZÁJÁRULÁS

Egyházközségünk anyagi támogatásának több módja van: az 
egyik legjelentősebb a mindenki által ismert, a szentmisék során 
végzett perselyezés, azonban emellett az egyház állandó hozzájáru-
lást kér költségeihez. Ez biztosítja a plébánia megbízható, kiszámít-
ható működtetését.
Az egyházi hozzájárulás egy önkéntes felajánlás, amellyel a hívő
támogatja saját egyházközségének működését. Azzal, hogy a szá-
munkra fontos és értékes dolgokra rendszeresen áldozunk időnkből 
és anyagi javainkból is, kifejezésre juttatjuk, hogy sajátunknak és 
fontosnak tartjuk azokat.
A hozzájárulás befi zetése lelkiismereti kötelesség, ami azt jelenti, 
hogy az egyház kéri tőlünk hozzájárulásunkat (ld. az egyház öt pa-
rancsa), azonban ez egy önkéntes, szabad cselekedet egyéni lehe-
tőségeink szerint.
Vasárnapokon a templomokban sokszor különleges célra történik 
a gyűjtés; pl. a karitász, az egyházi iskolák fenntartása, a missziós és 
a szentföldi gyűjtés. Az egyházi hozzájárulás ezzel szemben kizáró-
lag a plébániaközösség életének fenntartását szolgálja: nemcsak 
mint épületét (közműdíjak, fenntartási költségek, biztosítás, felújítá-
sok, templomdíszítés, kommunikációs kiadások stb.), hanem a litur-
gikus és közösségi programok és tevékenységek költségeit is, illetve 
a civil alkalmazottak, a portások, sekrestyések, irodai alkalmazot-
tak, gondnok, kántor-karnagyok, hitoktatók, lelkipásztorok bérét. 

Az egyház öt parancsolata:
Az egyház öt parancsolata a tízparancsolathoz kapcsolódó pozitív 
egyházi törvény. Amíg a főigazságok a legfontosabb hittételek, az öt 
parancsolat a katolikus erkölcs elemi követelményeinek összefoglalása, 
a liturgikus élethez kötődve és belőle táplálkozva. (KEK 2041-43.)
Ezek: 
1.  A vasárnapot és a kötelező ünnepeket szentmisével és pihenéssel 

szenteld meg!
2.  A pénteki bűnbánati napokat és a parancsolt böjtöket tartsd meg!
3.  Évente gyónjál és legalább a húsvéti időben áldozzál!
4.  Házasságodat az Egyház törvényei szerint kösd meg, 

és gyermekeidet katolikus módon neveld!
5.  Az Egyházat anyagi hozzájárulásoddal is támogasd!

MENNYI A HOZZÁJÁRULÁS 
AJÁNLOTT MÉRTÉKE?

A Magyar Katolikus Püspöki Konferencia (MKPK) ajánlá-
sa szerint a nettó összes jövedelem/bevétel 1%-a.
Amennyiben valakinek anyagi lehetőségei megengedik, hogy en-
nél nagyobb mértékben támogassa plébániánkat, nagylelkűségét 
hálásan köszönjük.

Az anyagiakról való gondolkodás-

ban ez a négy alapelv segíthet 

(Az Újraépítve című könyv alapján): 

◆  A hozzájárulás tervezett kiadás 

legyen (a költségtervezés része);

◆  A hozzájárulás elsődleges legyen 

(Istennek szánt adomány minden 

más kiadás előtt);

◆  A hozzájárulás mértéke legyen 

a bevételek bizonyos %-a;

◆  A hozzájárulás mértéke 

folyamatos önvizsgálat 

alapján lehetőségek szerint 

folyamatosan növekedjen.

Hogyan tudsz egyházi 

hozzájárulást befi zetni?

◆  csekken (templomban vagy 

a portán is megtalálható);

◆  átutalással a plébánia 

számlaszámára

◆  az irodában, nyitvatartási 

időben személyesen.

◆  Javasoljuk a rendszeres, például 

havi automatikus átutalás 

beállítását bankszámlára, így 

a vállalt hozzájárulás összege 

egész évre egyenletesen 

eloszlik. 

BAROSS GÁBOR-TELEPI JÉZUS SZÍVE PLÉBÁNIA

SZÁMLASZÁM:
OTP BANK: 11722003-20030267 

Kérjük a befi zető nevét és címét megadni, ill. a megjegyzésként beírni: 
„Egyházi hozzájárulás”

A pénzhez való viszonyunkat sok szempontból érdemes átgondolnunk és tudatosítanunk. Azt gondoljuk, hogy 
anyagi javainkra úgy kellene tekintenünk, mint eszközre, amelyet azért kaptunk Istentől, hogy jól használjuk, és utána 

szükségszerűen magunk után hagyjuk a földön. 

HONNAN ERED AZ EGYHÁZI 
HOZZÁJÁRULÁS?

Magyarországon az egyházi hozzájárulás története Szent István 
királytól ered, legősibb formája az egyházi tized. Míg korábban 
(pl. egy 1934-es szabályzat szerint) kötelező volt fi zetni, adószedők 
szereztek ennek érvényt, és komoly következménye volt a nem 
fi zetésének, például csak egyházi adót fi zető hívőt temettek el. A 
rendszerváltást követően a Püspöki Konferencia önkéntes alapra 
helyezte befi zetését, innentől nevezzük egyházi adó helyett hoz-
zájárulásnak. Ennek következtében azonban a befi zetett hozzájá-
rulások mértéke nyilvánvalóan csökkent, egyre kevesebben tud-
ják, mi ez, emiatt pedig a plébániák anyagi helyzete bizonytalan. 



ZARÁNDOKÚT GYÖNGYÖSPATA, MÁTRAVEREBÉLY
2021. október 30.

Szent Patrik: Úti imádság
Uram, Jézus, járj előttem, ha lankadok, állj mögöttem. 
Pajzsomként lebegj fölöttem, jobbról, balról segíts engem. 
Mindig Téged keresselek, mindig találkozzam Veled.  …
Te légy utam az utamban, utam végén a jutalmam… Amen

Ha gyorsan akarsz menni, menj egyedül. De ha messzire akarsz 
menni, menj együtt valakivel!

Együtt mentünk Zsolt atyával zarándoklatra. Első állomásunk 
Gyöngyöspata – Kisboldogasszony templom. Bevallom különös 
hatással vannak rám a kereszténységünk korábbi századaiban 
épült templomok, melyek ma is állnak, egyházközösségek ma is 
használják, - az örökkévalóság földi szeletei.  A templom törté-
netének ismertetését követően itt tartott Zsolt atya szentmisét.

Mátraverebély–Szentkúton zarándokebédet kaptunk és alkal-
mat a közös beszélgetésre, egymás jobb megismerésére, ko-
rábbi közös pillanatok felidézésére.
A Szentkúti Nagyboldogasszony Bazilika egy Basilica Minor 
kegytemplom, Nemzeti Kegyhely. Közös imádságot tartottunk.

,, Fölséges és dicsőséges Isten,
ragyogd be szívem sötétségét,
és adj nekem igaz hitet,
biztos reményt és tökéletes szeretetet,
érzéket és értelmet Uram,
hogy megtegyem a Te szent 
és igaz parancsodat. Ámen.

(Assisi Szent Ferenc: Ima a kereszt előtt) 

Lehetőség volt felsétálni a remetebarlangokhoz, végigjárni a 
keresztutat, vagy újra leülni a Kegytemplomban, imádkozni.
Jó lenne tavasszal ismét Zsolt atyával zarándoklatra menni, 
vagy megkezdeni a Mária úti zarándoklatot.

Baksay Ibolya

A Szent Bernát Ház jövője

A Baross Gábor-telepi Egyházközséget képviselő Bakos Zsolt 
plébániai kormányzó 2021. október 26-án kelt levelében – 2022. 
október 26-ai záródátummal – felmondta az Egyházközség és 
a Szent Bernát Alapítvány között fennálló ingatlanhasznála-
ti szerződést, amely tárgyát képező ingatlan jelenleg a Szent 
Bernát Alapítvány Segítő Otthonának ad helyet.
Mindennek hatására a Szent Bernát Alapítvány kuratóriuma 
2021. november 2-án tartott kuratóriumi ülésén úgy döntött, 
hogy idősgondozási tevékenységét – alkalmas ingatlan hiánya 
miatt – megszünteti.
A fennálló helyzet ellenére az Alapítvány felelősséget érez és 
vállal a jelenleg rá bízott ellátottak további sorsáért. Ennek 
megfelelően egy együttműködési megállapodás keretein belül 
az Intézmény ellátottjainak gondozása a Magyarok Nagyasz-
szonya női apostoli élet Társasága által fenntartott Időskorú-
ak Árpád-házi Szent Erzsébet Szociális Otthonában folytatódik 
tovább.
Jelen pillanatban folyik a munka, békésen egyeztetve a bent-
lakókkal és a munkavállalókkal a zökkenőmentes átvételről!
Köszönjük mindazoknak, akik az elmúlt közel 30 évben valami-
lyen úton segítették szociális missziónkat, Isten áldását kérve 
mindannyiukra.
A Testület az ingatlan további hasznosítási lehetőségeinek 
feltérképezésére egy projekt csapatot kíván létrehozni, amely 
felméri az egyházközség tagjainak igényeit és ötleteit, és ez 
alapján felvázolja a ház jövőbeli hasznosítási lehetőségeit. 
Várjuk azok jelentkezését, akik szívesen részt vennének ebben 
az izgalmas feladatban!

Pályázati hírek - Fejlesztések templomunkban

Két izgalmas projektbe kezdtünk bele az elmúlt hónapokban, 
melyeket nagyrészt pályázati támogatások segítségével tu-
dunk megvalósítani.
A nagyobb projektünk a templom teljes világításának és elekt-
romos rendszerének modernizálása, amire egy minisztériu-
mi támogatásnak köszönhetően kerül sor. A fényforrások és 
világítótestek templomunkban már igencsak idejétmúltak, 
némelyikükhöz izzó is alig kapható már. Szeretnénk gazdasá-
gosabbra, műszaki teljesítményüket és esztétikumukat tekint-
ve is modernebbre, ráadásul rugalmasabban használhatóra 
cserélni őket. A világítás megújításával egy időben a villany-
vezetékek egy részének cseréjére is szükség lesz, valamint a 
sekrestyében található kapcsolótábla, biztosítótábla helyett is 
újat fogunk felszereltetni, mivel a régi már nem felel meg az 
előírásoknak. Jelenleg a tervezés folyik, illetve a vállalkozók 
pályáztatása és kiválasztása zajlik. Reményeink szerint hús-
vétkor már az új világítást kapcsolhatjuk fel a nagyszombati 
vigília szertartása során.

Önkormányzati támogatással fejlesztjük a szentmisék online 
közvetítésének műszaki hátterét is. Eddig csupán a meglévő 
lehetőségeinket kihasználva privát mobiltelefonokkal, állvá-
nyokról közvetítettük a miséket. Terveink szerint szélessávú 
internetet vezetünk be a templomba és kifejezetten az élő 
közvetítésekre összeállított technikai csomaggal (wifi  router, 
kamera, állványok stb.) leszünk majd képesek magasabb minő-
ségben közvetíteni a szentmiséket azoknak, akik otthonaikból 
kapcsolódnak be a szertartásokba. Jelenleg itt is a rendszer 
technikai tervezése, illetve az eszközök és megoldások kivá-
lasztása folyik. Nagyon bízunk benne, hogy a jövő év elején 
már működni fog a modern, jó minőségű élő közvetítésünk.

PLÉBÁNIA HÍREK



Sokan mint sekrestyés ismernek té-
ged, de mesélj kicsit nekünk arról, 
hogy mikor és hogyan vállaltad el ezt a 
feladatot, mit jelent ez számodra, mit 
szeretsz benne?
Két éve decemberben kezdtem az ün-
nepek után, amikor átmenetileg nem 
volt sekrestyés, és akkor ideiglenesen 
elvállaltam arra az időre, amíg találunk 
valakit véglegesen. Ebből az ideiglenes 
időből lett két év. Ez számomra napi 
elfoglaltságot jelent. Gyakorlatilag az 
egész életemet ez alá rendeltem, úgy 
próbálom a családi és egyéb programjai-
mat szervezni, hogy az egyházi ünnepek 
fontos mozzanatain itt legyek. Ez először 
édesanyámnak nem annyira tetszett, de 
most már ő is elfogadta, hogy nem ő 
van az első helyen, hanem az Isten és a 
szolgálat. Egy olyan ajándékot is kaptam 
azonban ezzel a feladattal, amiért sze-
rintem mindenki irigyelt, mert a járvány 
miatt most már két húsvét telt el úgy, 
hogy a templom zárva volt, viszont én itt 
lehettem a szertartásokon. Ez egy akkora 
kegyelem szerintem, igazi kiváltság volt 
ez számomra.
Amikor nem a templomban vagy, ak-
kor mivel foglalkozol?
Gyógypedagógus vagyok, és a Budaté-
tényi Kozmutza Flóra Általános Iskola, 
Szakiskola és Egységes Gyógypedagó-
giai Módszertani Intézmény igazgatója 
vagyok. Most már 23. éve dolgozom itt a 
kerületben.
Látsz valamilyen közös pontot a két 
feladatod között? Elég különböző ez a 
két hivatás; az egyik helyen szolgálsz, 
míg a másik helyen vezető pozícióban 
vagy. 
A munka akármennyire hivatás, akkor is 
munka, amit meg az ember szabad ide-
jében csinál, vagy szolgálatot végez, az 
szerintem akkor jó, ha az a munka ellen-
pontja. Én ott vezetek, itt meg se próbál-
tam sose vezetni.

Ez nem esett nehezedre egyébként?
Nem, mert így nincs akkora felelősség 
se rajtam, csak elvégzem a feladatom és 
kész, még jól is esik. Ha az ember min-
den nap irányít másokat, dirigál, szervez, 
akkor az a feltöltődés, akkor tud az em-
ber pihenni, ha nem kell gondolkodni a 
dolgokon, csak csinálni. Ez két teljesen 
külön világ, de kiegészítik egymást.
Hogyan kerültél Barossra, te nem itt 
nőttél fel, igaz?
Én Iregszemcséről, egy kis Tolna megyei 
faluból származom. A férjem volt buda-
pesti, és hozzá költöztem fel, és azért a 
XXII. kerület, mert közel van az M7-eshez. 
Barosshoz gyerekkori emlékek is fűznek 
különben, mert volt nekem egy barossi 
mamám - a nevelő apám nagymamája - , 
aki itt lakott a Szent László utcában. 6 
és 14 éves korom között sokat jártunk 
ide a barossi mamihoz, sokat játszottunk 
itt a lépcsőnél például. Itt lakom már 24 
éve a kerületben, és topográfi ai okokból 
választottam ezt a templomot, mert az 
otthonom és a munkahelyem között fél-
úton van. 
Egyébként én nem jártam korábban 
templomba, csak 9 éves koromig. Volt 
viszont egy megtérés élményem. 2016-
ban érlelődött ez meg bennem, abban 
az évben háromszor voltam Medjugorjé-
ban. Tök véletlen volt az egész, először 
csak egy társasutazáson voltam ott, de 
korábban én nem tudtam semmit arról 
a városról, csak ott csodálkoztam rá a 
nagy templomra és a rendgeteg gyón-
tatószékre. Korábban nem láttam még 
ilyen zarándokhelyet. Aztán beszippan-
tott az egész. Egy horvát nyelvű szent-
misén visszatértek gyerekkoromból az 
emlékek arról, hogy hogy hangzik a litur-
gia. Aztán elmentem még egyszer, hogy 
megnézzem, biztos így van-e ez az érzés. 
Aztán ismét elmentem egy ateista nővel, 
hogy biztos, ami biztos, ezt még egyszer 
leteszteljük, hogy ez még mindig mű-
ködik-e, vagy csak így hallucinálok. Azt 
gondoltam, ha már háromszor megta-
pasztaltam, akkor valószínűleg ezt nem 
én találtam ki, hogy engem Mária hívott, 
hogy kerüljek közelebb az ő fi ához és 
imádkozzak. Akkor elhatároztam, hogy 
keresek egy templomot, és 2017. január 
1-jén jöttem ide először misére. 
Mi volt az a pont vagy esemény, ami-
kor a közösségünkbe becsatlakoztál, 
és mi volt akkor az első benyomásod?
Jelentkeztem az első kirándulásra, meg 
egyre több emberrel beszélgettem a mi-
sék után. Elég hamar rendszeres misére 
járó lettem, és akkor először elvállaltam 
a templomtakarítást. 
Első alkalommal, amikor ide jöttem, és 
megnéztem az első misét, akkor azt 
mondtam, hogy oké, ez a pap rendben 
van, a templom is tetszik, akkor kértem 
egy időpontot Gábor atyától, és beszél-
gettem vele. Mondta, hogy nagyon ne-
héz egy közösségbe bekapcsolódni, mert 
általában zártak szoktak lenni, de szerin-
te a barossi közösség viszonylag nyitott, 
szóval nem reménytelen. Én is azt gondo-
lom, hogy nyitott, és nagyon sokféle. Az 
az igazi ősbarossi már viszonylag kevés 
van, nagyon sokan kerültek ide, sokféle 

ember jár ide, és elég nagy a közösség. 
Főleg ugye nagycsaládosok vannak itt, 
ami miatt kicsit furcsán éreztem magam 
eleinte, mert itt úgy tűnt, mindenkinek 
minimum három, öt, hét gyereke van, én 
meg itt vagyok egyedül. Szóval én nem 
vagyok itt egy átlagos ember, mert egye-
dülálló vagyok. De ennek is megvannak 
az előnyei, mert én tudom beosztani az 
időmet, jobban tudok alkalmazkodni.
Azért megtaláltad itt is a társaságo-
dat, a te közegedet nem?
Igen, nagyon sok olyan emberrel meg-
ismerkedtem, akikkel egyébként nem 
találkoztam volna, és tényleg nagyon ér-
tékes barátságok, kapcsolatok köttettek. 
Jól érzem itt magam, szeretek ide eljön-
ni, és ahol tudok, részt veszek a közössé-
gi programokban. Most sajnos idén a tá-
bor kimaradt, de oda is szoktam menni. 
És bár pedagógusként számomra inkább 
az jelenti a pihenést, ha nincs gyerek, de 
azért itt a közösségben úgy látom, hogy 
elég jól neveltek a gyerekek, én nagyon 
bírom őket, még ha élénkek is. Annyira 
jó a ministránsokkal is, jó fejek és rende-
sek. Szeretem, amikor itt vasárnap élet 
van, és nyüzsögnek a ministránsok. Jó ez 
a sok gyerekes közeg is, meg néha kicsit 
irigykedem is, mert nekem csak egy fel-
nőtt fi am van.
Neked melyik pillanat jelenti a kará-
csonyt, mikor érzed úgy, hogy megér-
keztél?
Nekem a karácsonyról először az ünne-
pi készülődés jut eszembe, ahogy nagy-
apám a görbe hátával a szabó asztal 
mellett törte a diót rendületlenül a diós 
bejglibe, a zserbóba. Nekünk virágbol-
tunk volt, este 6 órakor még nyitva volt 
a virágbolt, és a falu rendőre volt min-
dig az utolsó vásárló, mert neki Éva volt 
a felesége. Ő este 6-ig dolgozott, meg-
jött a névnapi virágcsokorért, és mi csak 
utána állítottuk fel a karácsonyfát. Sze-
gény nagyapám mindig belealudt, mire 
elérkeztünk az ünnepi vacsorához. Szóval 
nem nagyon volt meg a megérkezés pil-
lanata. Most úgy érzem, hogy az advent-
tel már elkezdődik, és karácsonyra telje-
sen le tudok csendesedni, nem érdekel, 
hogy mi lesz kész, hogy takarítok, ezeket 
el tudom engedni. Igazából csak az fon-
tos, hogy anyámnak örömet tudjak sze-
rezni, itt a templomban rendben legyen 
minden. Lelkileg próbálok ráhangolódni, 
és a megérkezés az nekem egyértelmű-
en az éjféli mise. 

Mária hívott
  interjú 
  Magyar Gabriellával



Keresd meg a feltüntetett számú karácsonyi fi gurát az összekeveredett sokaságban!

GYEREKSAROK

A Barossi Angyalok 52 
cipősdobozt töltöttek 
meg tárgyi és lelki 
ajándékokkal, melye-
ket a Szent Ferenc 
Kisnővérein keresz-
tül az arlói, helyi rá-
szoruló – főleg roma 
– gyerekekhez, fi ata-
lokhoz juttatunk el. 

Köszönjük, hogy eny-
nyien csatlakoztatok 
ehhez a kezdeménye-
zéshez, és együtt tud-
tunk örömet szerezni 
ismeretlenül is nélkü-
löző testvéreinknek.
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Kövesd a plébánia híreit, eseményeit! 
www.barosstemplom.hu
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   (feliratkozas@barosstemplom.hu)
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